

中一新生通告

敬啟者：

若 貴子弟於下學年（二零二一至二零二二學年）升讀本校中一年級，敬請 貴家長留意下列事項，並與校方合作為盼。

（一）註冊日

- 日期及時間： 二零二一年七月八日及九日（上午九時至下午十二時卅分，下午二時至四時）
註冊地點： 本校禮堂
請攜帶下列證件：（一）教育局學位分配派位證及入學註冊證（正本）
（二）身份證明文件（正副本）
（三）最近之學校成績表（正副本）
（四）領洗紙（正副本）（只限公教學生）
（五）公教學生信仰生活歷程檔案（只限聖羅撒學校公教學生）

家長必須購買校服配件、學校歌書、公教報及校簿（約五百元）。

為方便各位家長，校方安排各特約供應商於本校地下學生活動中心（G02 室）提供服務，家長可自由選擇，下學年本校教科書特約供應商為偉發圖書文具有限公司。學生經學校訂購書單內所有書籍均可享有 11% 折扣（即八九折），而學生選擇憑書單到偉發圖書文具有限公司門市購買書單內所有書籍，則可享有 5% 折扣（即九五折）。書單及訂購表格經學校於註冊日派發，學生如需經學校訂購書單內書籍，須於 7 月 18 日之前將訂購表格交回校務處。學生可選擇訂購全套或部分課本（全套原價 \$5137.00，特價 \$4604.60）。**交表時毋須繳交任何訂金，取書時需繳付全數書價（包括未出版或缺貨之課本）。**已訂購書籍之學生，請憑訂購表格副本於 7 月 30 日上午九時三十分至十時，上午十一時至十一時三十分及下午十二時三十分至一時，於 202 課室派發。未能親自回校領取之學生，亦可委託父母代為領取。按教育局指引，學生可按意願自行選擇教科書供應商，故學生是否在校購買教科書，純屬自願。家長可自行選擇申請乘搭校車（路線及收費詳情可向康和旅運有限公司查詢）、訂購夏季校服（豐昌順（沙田）有限公司）及預訂九月份午餐飯盒（約四百元）（午膳供應商為香港美食有限公司，食物製造廠牌照號碼為 2951302941）。此外，校方亦安排供應商售賣白色鞋、運動鞋及視覺藝術科用品。

（二）本校分班試（英文、中文、數學）

- 日期及時間： 二零二一年七月十二日（星期一）上午八時三十分至下午十二時三十分
（各新生必須於上午八時十五分前到達本校報到）
注意事項： 全體新生必須攜帶由本校發出之准考證及教育局學位分配之派位證出席。
為進一步提升學生之學術水平，本校於中一級實施分班制度。分班方法以本校分班試（英文、中文、數學）及教育局學科測驗（英文、中文、數學）之合併成績計算，成績最佳之學生將被編入甲班，而其他學生則平均編配於其他四班。
1. 倘若新生缺席測驗，家長須在測驗日之前或之後呈交家長信到校務處。
2. 新生在測驗日當天須佩戴口罩，穿著便服（短袖或長袖上衣及長褲），進入校舍前需量度體溫。
倘天氣惡劣（例如颱風、暴雨），而教育局宣布學校停課時，該日之分班試將改期舉行，詳情另行通知。

（三）中一入學前香港學科測驗（英文、中文、數學）

- 日期及時間： 二零二一年七月十三日（星期二）上午九時至下午十二時四十五分
（各新生必須於上午八時三十分前到達本校報到）
注意事項： 全體新生必須攜帶由本校發出之准考證及教育局學位分配之派位證出席。
1. 倘若新生缺席測驗，家長須在測驗日之前或之後呈交家長信到校務處。
2. 新生在測驗日當天須佩戴口罩，穿著便服（短袖或長袖上衣及長褲），進入校舍前需量度體溫。
倘天氣惡劣（例如颱風、暴雨），而教育局宣布學校停課時，該日之學科測驗將順延至七月十四日（星期三）上午九時至下午十二時四十五分舉行。（各新生必須於上午八時三十分前到達本校報到）

(四) 中一新生適應課程

- 報名日期： 註冊日
教授科目： 英文（包括教授其他學科詞彙）、中文、數學（英語授課）
授課地點： 本校課室
授課日期： 二零二一年七月十四日（星期三）至七月三十日（星期五）
（逢星期一至星期五，共十三個上課天）
授課時間： 上午八時十五分至下午十二時卅分
（凡於八時十五分後到達之學生將作遲到處理。）
費用： 每人港幣六百元正（講義印刷費及冷氣費包括在內）
注意事項： 適應課程以正規上課日方式處理。如 貴子弟因病未能回校上課，須致電通知校方（電話：23371867）並於病假後攜帶家長請假信及醫生證明書回校。申請事假要三日前向校方申請，以便批准。請 貴家長勿於適應課程期間安排 貴子弟外遊。倘天氣惡劣（例如颱風、暴雨），而教育局宣布學校停課時，該日之適應課程將會取消。

(五) 中一新生日及家長講座

為使全體新生及其家長於開學前了解本校運作（如校曆表、時間表、校規、學生支援、初中課程等），校方誠意邀請全體新生及其家長出席是項迎新活動。

日期及時間： 二零二一年八月二十八日（星期六）上午九時至下午十二時三十分

注意事項： 學生必須穿著整齊夏季校服。
詳情將以電子通告方式，於八月中旬通知家長。

(六) 開學日

日期及時間： 二零二一年九月一日（星期三）上午八時零五分

注意事項： 各同學均須穿著整齊夏季校服，攜備紙筆，但毋須攜帶書簿回校，約於十二時放學。是日將舉行天主教同學會周年大會，時間為上午 11 時 45 分至下午 12 時 30 分，所有公教學生必須參與。

(七) 中一新生日營

日期： 二零二一年九月四日（星期六）

時間及地點： 上午九時正至下午三時卅分（待定）
中一級學生必須出席，服飾為便服及長褲。

(八) 家長教師會周年大會

日期： 二零二一年十月九日（星期六）

時間及地點： 下午三時至六時（學校禮堂）（詳情另行通知）

(九) 上課時間表、考試及假期安排

上課時間表（暫定）

夏令時間

（2021年9月2日至2021年9月17日）

（2022年5月10日至2022年6月9日）

集會時間：上午八時十分

午膳時間：下午十二時二十五分至一時二十五分

放學時間：下午二時四十五分

標準時間

（2021年9月20日開始）

集會時間：上午八時十分

午膳時間：下午一時至二時零五分

放學時間：下午三時三十五分

所有學生應於八時零五分前抵達學校。凡於八時零五分後進入學校之學生將作遲到處理。

考試（暫定）

上學期中期試： 2021年11月1日至11月3日

上學期期考： 2022年1月3日至1月17日

下學期中期試： 2022年3月28日至4月1日

下學期期考： 2022年6月10日至6月23日

學生假期（暫定）

聖誕節及新年： 2021年12月22日至2022年1月1日

農曆新年： 2022年1月29日至2月7日

復活節： 2022年4月13日至4月23日

暑假： 2022年7月18日至8月31日

(十) 繳費事宜

台端於 貴子弟註冊所繳之費用（即購買校服配件、學校歌書、公教報、校簿費用及中一新生適應課程費用），概不發還，敬請注意。

Circular for New Form 1 Students

Dear Parents,

Parents of new Form 1 students in the next academic year (2021 – 2022) are requested to note the following matters. Your kind cooperation with the school is much appreciated.

1. Form 1 Registration Day

Date and Time: 8th and 9th July, 2021 (9:00 a.m. to 12:30 p.m., 2:00 p.m. to 4:00 p.m.)

Venue: School Hall

Documents required:

1. Allocation Slip and Admission Form issued by the Education Bureau (Original)
2. Identity documents (Original and photocopy)
3. Recent School Report Cards (Original and photocopy)
4. Certificate of Baptism (Original and photocopy) (For Catholic students only)
5. Catholic Student Portfolio (For Catholic students from St. Rose of Lima's School only)

Parents are required to purchase the school uniform accessories, Hymn Book, Kung Kao Po and school exercise books (approximately \$500).

The school service providers will set up service counters at Room G02 on G/F. Parents and students can choose to purchase the school items or service through the school.

Wai Fat Books & Stationers Ltd. will be our school textbook supplier for the next academic year. Students ordering all the books on the booklist through the school will enjoy a discount of 11%, while students ordering all the books on the booklist through the retail shops of Wai Fat Books & Stationers Ltd. will enjoy a discount of 5%. The booklist and the order form are distributed on the Registration Day. Students who wish to order the textbooks through the school must return the order form to the General Office on or before 18th July, 2021. Students can choose to purchase either the full set of textbooks (Original price: \$5137.00; Price after discount: \$4604.60) or individual textbooks. **Students do not need to make a deposit upon submission of the order forms. Students should pay the full price of the textbooks (including unpublished textbooks and the textbooks which are out of stock) while collecting the textbooks.** Students who have placed orders should bring a copy of their order forms and collect their textbooks at 9:30 a.m. to 10:00 a.m., 11:00 a.m. to 11:30 a.m. or 12:30 p.m. to 1:00 p.m. on 30th July, 2021 at Room 202. Students who are unable to collect the books in person can authorise their parents to collect the books for them. In accordance with the guidelines from the Education Bureau, students and parents can choose the textbook supplier at their own discretion. Students and parents can choose whether they would like to buy the textbooks through the school or not.

Parents can choose to use the School Bus Service provided by Concord Bus Company Limited (please contact Concord Bus Company Limited for inquiry regarding the routes and charges), order summer uniform (from Fung Cheong Shun (Shatin) Limited) and order lunch boxes for September (approximately \$400) (Lunch catering service provided by Hong Kong Gourmet Limited (Food Factory Licence number 2951302941)). Moreover, service counters for ordering of white leather shoes, sports shoes and Visual Arts supplies are set up in Room G02.

2. Streaming Test for New Form 1 Students (English Language, Chinese Language and Mathematics)

Date and Time: 12th July, 2021 (Monday), 8:30 a.m. to 12:30 p.m.
(All new students must reach school by 8:15 a.m.)

Remarks: Students are required to bring the Admission Form issued by the school and the Allocation Slip issued by the Education Bureau to attend the test.

In order to enhance students' academic standard, Form 1 will adopt the Streaming System. Students will be allocated to classes based on their results in both the Streaming Test (English Language, Chinese Language and Mathematics) of the School and the Pre-Secondary One Hong Kong Attainment Test (English Language, Chinese Language and Mathematics). Students who obtain the best results will be allocated to "A" Class, while others will be evenly distributed in the other four classes.

1. Students who are absent for the Streaming Test should submit a parents' letter to the

- General Office prior to or after the test.
- Students are required to wear a face mask on that day with casual wear (Short-sleeved or long-sleeved tops and trousers). Temperatures will be checked at the school entrance before students are allowed to enter the school premises.

In case of a class suspension announced by the Education Bureau due to bad weather (e.g. Typhoon Signal No. 8 and Black or Red Rainstorm Warning), the Streaming Test will be postponed; details will be announced later.

3. Pre-Secondary One Hong Kong Attainment Test (English Language, Chinese Language and Mathematics)

Date and Time: 13th July, 2021 (Tuesday), 9:00 a.m. to 12:45 p.m.
(All new students must reach school by 8:30 a.m.)

Remarks: Students are required to bring the Admission Form issued by the school and the Allocation Slip issued by the Education Bureau to attend the test.

- Students who are absent for the Streaming Test should submit a parents' letter to the General Office prior to or after the test.
- Students are required to wear a face mask on that day with casual wear (Short-sleeved or long-sleeved tops and trousers). Temperatures will be checked at the school entrance before students are allowed to enter the school premises.

In case of a class suspension announced by the Education Bureau due to bad weather (e.g. Typhoon Signal No. 8 and Black or Red Rainstorm Warning), the Attainment Test will be postponed to 9:00 a.m. to 12:45 p.m. on 14th July, 2021 (Wednesday) (All new students must reach school by 8:30 a.m.).

4. Summer Bridging Course for New Form 1 Students

Enrollment Date: Registration Day

Subjects: English Language (including the teaching of vocabulary in other subjects), Chinese Language and Mathematics (in English)

Venue: Classrooms

Date: 14th July, 2021 (Wednesday) to 30th July, 2021 (Friday) (Every Monday to Friday, 13 school days in total)

Time: 8:15 a.m. to 12:30 p.m. (All students must reach school by 8:15 a.m., otherwise they will be considered late for school.)

Fee: \$600 per student (teaching materials and air-conditioning fee are included)

Remarks: Application for leave will be handled as on normal school days. If a student cannot attend the class because of sick leave, parents are requested to inform the school by calling 2337 1867; and a parents' letter with a medical certificate should be submitted on the day of return. In case of an application for casual leave or early leave due to valid reasons (e.g. competitions and examinations outside school), students are required to submit a parents' letter three working days prior to the leave. Parents are requested NOT to arrange travels during the Summer Bridging Course. In case of a class suspension announced by the Education Bureau due to bad weather (e.g. Typhoon Signal No. 8 and Black or Red Rainstorm Warning), the Summer Bridging Course on that day will be cancelled.

5. Form 1 Orientation Day

Parents and New Form 1 students are invited to attend the Form 1 Orientation Day, which aims to introduce the school to students (e.g. School Calendar, Timetable, School Regulations, Student Support and the Curriculum in Junior Forms, etc.).

Date and Time: 28th August, 2021 (Saturday) at 9:00 a.m. to 12:30 p.m.

Remarks: Students should wear full summer school uniform on that day.
Details will be announced in mid August through eClass Platform.

6. School Re-opens

Date and Time: 1st September, 2021 (Wednesday) at 8:05 a.m.

Remarks: Students should wear full summer school uniform on that day. Students do not need to bring their textbooks to school on that day, but they should bring paper and pens instead. School will end at around 12:00 noon.
All Catholic students are required to attend the Form 1 Catholic Students' Gathering from 11:45 a.m. to 12:30 p.m.

7. Day Camp for Form 1 Students

Date: 4th September, 2021 (Saturday)

Time and Venue: 9:00 a.m. to 3:30 p.m. (to be confirmed)

All Form One students are required to attend the Day Camp. Students should be in casual wear and trousers on that day.

8. Parent-Teacher Association Annual General Meeting

Date: 9th October, 2021 (Saturday)

Time and Venue: 3:00 p.m. to 6:00 p.m. (School Hall) (Details to be announced later)

9. Timetable, Examination and School Holidays

Timetable

Summer Timetable

(2nd September, 2021 to 17th September, 2021)
(10th May, 2022 to 9th June, 2022)

Assembly Time: 8:10 a.m.

Lunch Time: 12:25 p.m. to 1:25 p.m.

School ends: 2:45 p.m.

Winter Timetable

(Effective from 20th September, 2021)

Assembly Time: 8:10 a.m.

Lunch Time: 1:00 p.m. to 2:05 p.m.

School ends: 3:35 p.m.

All students must reach school by 8:05 a.m., otherwise they will be considered late for school.

Examinations (Tentative)

First Quarterly Examination: 1st November, 2021 to 3rd November, 2021

Half-yearly Examination: 3rd January, 2022 to 17th January, 2022

Third Quarterly Examination: 28th March, 2022 to 1st April, 2022

Final Examination: 10th June, 2022 to 23rd June, 2022

School Holiday (Tentative)

Christmas and New Year Holidays: 23rd December, 2021 to 1st January, 2022

Lunar New Year Holidays: 29th January, 2022 to 7th February, 2022

Easter Holidays: 13th April, 2022 to 23rd April, 2022

Summer Vacation: 18th July, 2022 to 31st August, 2022

10. Payment of Fees

Please note that the payment made during the registration (for the purchase of school uniform accessories, Hymn Book, Kung Kao Po, school exercise books and the fee for Summer Bridging Course) is non-refundable.